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Siatkarskie tradycje naszej szko³y odpowiedzi± na projekt wicepremiera Waldemara Pawlaka.
30 mln z³ chce przekazaæ rz±d na siatkówkê. Obiecuje, ¿e w ka¿dym województwie powstan± po trzy gimnazja oraz
liceum - osobno dla dziewcz±t i dla ch³opców. Siatkówka ma siê staæ konkurencj± dla pi³ki no¿nej.

"Siatkarskie O¶rodki Szkolne to projekt unikatowy. Klasy w szko³ach, które powstan± na bazie istniej±cych ju¿
publicznych placówek samorz±dowych, maj± liczyæ do 20 uczniów. Przejd± oni ujednolicon± edukacjê siatkarsk±,
najzdolniejsi zostan± przyjêci do istniej±cych od dawna Szkó³ Mistrzostwa Sportowego.

Patronat nad "piramid±", której zadaniem jest masowe dostarczanie przysz³ych reprezentantów Polski, obj±³ w ubieg³ym
roku wicepremier Waldemar Pawlak. W³a¶nie dlatego SOS-y ochrzczono w ¶rodowisku "pawlikami", co ma byæ
odpowiedzi± na pi³karskie "orliki" pod egid± Platformy Obywatelskiej, czyli pomys³u by³ego ministra sportu Miros³awa
Drzewieckiego.


Projekt zak³ada, ¿e z "orlików" korzystaæ bêdzie tak¿e siatkówka, bo obok pi³karskich s± tam tak¿e siatkarskie boiska. Na
nich maj± trenowaæ i graæ ci, którzy nie chc± uczyæ siê w SOS, a marzy im siê profesjonalna kariera. Tu najwiêksze talenty
bêd± wy³awiaæ organizatorzy turnieju "Orlik Volleymania".


Przed wyborami wicepremier obieca³ na "pawliki" nawet 50 mln z³. Wobec kryzysu kwota spad³a do 30 mln z³, ale i tak
to olbrzymi zastrzyk, bo dotychczas na sport m³odzie¿owy we wszystkich dyscyplinach ministerstwo przeznacza³o 49,5
mln z³. W niedzielê, na kuluarowym spotkaniu podczas fina³u Pucharu Polski w Rzeszowie, Pawlak zapewni³, ¿e z
obietnic siê nie wycofa, a siatkówka stanie siê w kraju sportem nr 1.


- Te 30 mln z³ to i du¿o, i ma³o - mówi Tomasz Rachwa³, szef firmy marketingowej Polish Sport Promotion. - Je¶li jednak
nie zostan± przeznaczone na budowê szkó³, a na sam program, to siatkówka dosta³a naprawdê wiele i mo¿e siê
cieszyæ. Pod pewnymi warunkami; borykamy siê z systemem szkolenia, mówi±c krótko, nie ma kto szkoliæ dzieci i
m³odzie¿y, dlatego trzeba mieæ pomys³ na to, jak dalej bêd± funkcjonowaæ SOS oraz siatkarskie boiska przy "orlikach".
Wizja musi siêgaæ wiele dalej ni¿ tylko ustalenie zasad i przejêcie dotacji. Powinna przewidywaæ, co stanie siê z
m³odzie¿±, która wyjdzie z tego programu.


Wed³ug 30-stronicowego projektu, do którego dotar³a "Gazeta", maj± to robiæ szkoleniowcy edukowani przez za³o¿on±
jaki¶ przez PZPS Akademiê Polska Siatkówka.


Minister sportu Joanna Mucha rozmawia³a z w³adzami PZPS dwa razy. Wed³ug naszych informacji projekt jej siê
spodoba³, pozytywnie zaopiniowa³a go tak¿e sejmowa komisja sportu. Parlamentarzy¶ci wywodz±cy siê z innych
dyscyplin pocz±tkowo protestowali, pytaj±c, dlaczego na programie skorzysta tylko siatkówka. Kiedy us³yszeli, ¿e albo 30
mln z³ pójdzie na "pawliki", albo sport nie dostanie ich w ogóle, zgodnie podnie¶li rêkê, g³osuj±c "za".


Projekt SOS, który by³ dot±d tajemnic±, ma byæ teraz przedstawiony zarz±dowi PZPS. Kiedy zostanie dopracowany,
ministerstwo przeznaczy pieni±dze. Wed³ug urzêdników przyjrzy siê ka¿dej wydanej z³otówce. Jak informuj± nas
wspó³pracownicy minister Muchy, je¶li nie wszystkie pieni±dze zostan± wydane, reszta wróci z powrotem do bud¿etu
pañstwa.


- To ogromna szansa dla siatkówki. Inwestycji w m³odzie¿, tego w³a¶nie brakuje nam teraz najbardziej - mówi Alojzy
¦widerek, trener reprezentacji kobiet, który by³ wspó³twórc± Akademii Polska Siatkówka. - Od dawna chodzi³o nam o to,
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¿eby pocz±tkuj±cy ch³opcy i dziewczyny byli szkoleni wed³ug tym samych zasad. Do tego potrzeba armii specjalnie
wyuczonych trenerów. Trafi³a nam siê wiêc wielka rzecz. W³osi robili co¶ podobnego kilkana¶cie lat temu i wypali³o.
Przysz³y sukcesy klubów i reprezentacji. Nasze kluby, m³odzie¿, ludzie pracuj±cy na dole, czyli w najmniejszych
o¶rodkach, d³ugo walczyli o pomoc. Teraz maj± szansê. Nawet je¶li kiedy¶ ten program padnie, samorz±dy i lokalny
biznes ud¼wign± go i bêd± kontynuowaæ.


- Mam nadziejê, ¿e to dobry krok. Jak na sport, to naprawdê du¿e pieni±dze, wiêcej ni¿ ca³a siatkówka dostaje co
roku od pañstwa - dodaje Pawe³ Papke, w przesz³o¶ci siatkarz kadry, a teraz pose³ PO."
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